
 

   

 

 

 
 
 

SPRÁVA O ČINNOSTI SBiZ 
OD OSTATNÉHO VALNÉHO ZHROMAŽDENIA, 

USKUTOČNENÉHO V OKTÓBRI 2006 
 

 Valné zhromaždenie na svojom zasadnutí 10.11.2001 schválilo 
dokument pre prácu a činnosť v ďalšom období, t.j. 2002-2006. Bol to 
viac menej dokument, pripomínajúci socialistické časy, ale pre nás bol 
potrebný, aby sme si vytýčili ciele, vedeli ich plniť a kontrolovať. 
  
Na základe uvedeného dokumentu sme vykonávali svoju činnosť. 
Veľa vecí sa urobilo, ale hlavný cieľ sa vtedy nedosiahol a to stať sa 
členom SOV. 
Toto sa nám podarilo až tento rok. SBiZ sa stal členom SOV od 
19.7.2008. 
Bolo to na Valnom zhromaždení SOV, ktoré ukončilo činnosť medzi 
Olympijskými hrami a ktoré schválilo účasť športovcov na 
Olympijské hry v Pekingu. 
Z 13 žiadateľov bolo prijatých 10 a medzi nimi aj  SBiZ. Bol som 
osobne na VZ, prezentoval som našu činnosť a tešilo ma, že nám 
biliardistom prítomní delegáti tlieskali. 
 
   Samozrejme prvoradou úlohou pre SBiZ je činnosť, na základe 
povinností vyplývajúcich zo Stanov SBiZ. 
Tento dokument sa  do našich smerníc a interných predpisov 
zapracoval. Podľa nich sa riadia súťaže, výber reprezentantov, 
prestupy a pod. Tieto sa neskôr postupne upravovali, aktualizovali a 
schvaľovali podľa potrieb hráčov. 
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 Na každej spoločnej akcii počúvame, že toto je zlé, ono je nutné 
zlepšovať. Dnes je tu šanca tieto smernice podľa potreby 
zaktualizovať, vylepšiť a schváliť. Minulý rok boli členovia SBiZ 
vyzvaní na podanie podnetov k systému súťaží, avšak dostali sme len 
jeden podnet, oficiálne písomne podaný, od Jaroslava Polácha. 
Nie je dobré počúvať všelijaké zákulisné reči o nepružnosti 
a nekvalite súťaží. Znovu Vás vyzývame na podanie podnetov na 
skvalitnenie súťaží, aby sme ich mohli uviesť do praxe, ale len 
v budúcom športovom kalendárnom roku. Jedná sa hlavne o SP 
a MSR. 
 Podnety je nutné podávať písomne a vezmite na vedomie, že čo 
je dobré pre jedného, nemusí byť dobré pre druhého. Výkonný výbor 
musí zohľadniť široké spektrum záujmov. 
 
Od roku 1996 sme vynechali účasť len na jediných ME, ktoré sa 
konali  v Nórsku pre mužov  a v jednom prípade Ukrajinu pre 
juniorov. Pekné piate miesto z Prahy v roku 2004 a deviate miesta v 
minulosti sa nám už nepodarí vylepšiť, nakoľko v družstvách sa už 
nesúťaží.  Ako náplasť nám zatiaľ slúži 2 krát 5 miesto slovenského 
klubu na SIMONIS CHALLENGE CUP a jeden krát úspešné 
vlaňajšie tretie miesto. Od zrušenia súťaže družstiev na ME sa 
pripravuje súťaž národných družstiev, ale aj vlani to padlo, podľa 
mojich informácií na chybách spolupráce a nezhodách EPBF 
s organizátorskou krajinou – Írskom. 
 V jednotlivcoch sa držíme zásluhou Polácha, Klobučníka, 
Daubnera a Petrovicsa  v prvej 16–ke. Niekedy sa darí jednému, 
inokedy druhému, ale nie všetkým naraz a žiaľ chýba nám koncovka 
na medailovú priečku (piate miesta Polácha). 
 Tento rok to dokázal aj mladý Domján, ktorý zostal tesne pred 
medailou a družstvo juniorov taktiež, pričom sme mali silné družstvo. 
V budúcnosti by malo byť taktiež silné, zásluhou Jakuba Koniara 
a Lukáša Kováča. 
 Najväčšiu šancu na úspech vidím v mladej generácii a preto sa 
musíme viac sa venovať tzv. vytypovaným hráčom a zabezpečiť im 
tréningový proces na vysokej úrovni. 
 Počul som niekoľkokrát poznámky na účasť juniorov a žiakov na 
ME, že je to drahé a radšej treba peniaze minúť na dospelých. Musíme 
vziať do úvahy, že ME trvajú v priemere 10 dní, stojí to peniaze, ale 



na to ich máme a len na konci vieme zhodnotiť, či účastníci boli na 
peknej dovolenke, zahrali si a SBiZ to všetko hradí. 
 Nemôžeme sa na to pozerať len skepticky, pričom keď sa zasa 
nezúčastníme, nemáme šancu na prípadný výsledok a kde minieme 
peniaze, rozdáme ich ? 
MŠ udeľuje dotácie pre nás konkrétne na „Štátnu športovú 
reprezentáciu a rozvoj športových odvetví“, jednoducho povedané, na 
reprezentáciu, na činnosť s ňou spojenú a hlavne s dôrazom na 
mládež. 
 
 Predpokladám, že neviete o účasti našich športovcov v auguste 
2007 na 1.Európskych športových hrách v Kyjeve na Ukrajine. 
Bolo tam zastúpených cez dvadsať športov, medzi nimi aj biliard. 
Zúčastnili sa ich Ľubica Bučeková a Zsolt Domján ml. Umiestnili sa 
každý vo svojej kategórii v prvej polovici súťažiacich. 
Fakticky sa jednalo o prvý pokus organizátorov z Ukrajiny vytvoriť 
priestor pre športy, ktoré nie sú zaradené na Olympijské hry. Tento 
rok sa už druhý ročník neuskutočnil.   
 
 So ženami je to najťažšie. V súčasnej dobe nemáme hráčku, 
ktorá by dosahovala také úspechy, aby mohla reprezentovať SR na 
ME. Suchánska a Domjánová pre rodinné dôvody a iné povinnosti so 
športovým biliardom skončili a zatiaľ čakáme, kedy sa objaví 
dievčenský talent. Organizuje sa ženský SP, ale ten nedosahuje 
v dnešnej dobe takú úroveň, aby sa niektorá konfrontovala 
s európskymi hráčkami   
 
 V medzinárodnej činnosti SBiZ sa môžeme pochváliť tento rok 
dvoma významnými udalosťami. Znovu sme organizovali juniorský 
turnaj EJTC Kretzschmar-Ďuriš Memoriál. Tento rok už 14.ročník 
a to s najväčšou účasťou v histórii, zúčastnilo sa 27 družstiev. Na 
poslednú chvíľu sa nedostavilo družstvo z Ukrajiny, nakoľko sa im 
nepodarilo vybaviť víza. 
Udalosti sa zúčastnil aj nový športový riaditeľ EPBF pre juniorov pán 
Tommi Lamminaho a odstupujúci pán Udo Weyland. Obaja boli 
s účasťou aj  organizáciou spokojní.  



Ďalšia významná udalosť, ktorá dostala uznanie od EPBF bol 
Dunajský Pohár pre vozičkárov. Zúčastnili sa ho počet športovcov nad 
očakávanie. 
Turnaj sa plánoval pre závodníkov z okolitých krajín, ale nakoniec sa 
ho zúčastnili hráči a majstri Európy z Írska, Anglicka, Nemecka, 
Belgicka, Rakúska a Slovinska.  
Najväčším a príjemným prekvapením bola účasť Majstra Sveta z roku 
2000, Freda Dinsmora z Írska. 
 
 V organizovaní ďalšej medzinárodnej súťaže Best of East, 
taktiež nastali zmeny. Firma pána Krzeminského z Poľska si súťaž 
prisvojila a urobila si z nej biznis. Na poslednom stretnutí v roku 2005 
v maďarskom Pécsi som bol zásadne proti, aby organizujúca federácia 
v budúcnosti zaplatila pre uvedenú firmu 1000 € len tak, pričom sa to 
neodzrkadlí na cenách pre športovcov. V tom istom roku na kole 
v Komárne si žiadal „len“ 500.- €, čo sme zásadne odmietli. 
 Pán Krzeminski to vyriešil tak, že zo sumy za ubytovanie, čo 
mal zaplatiť, si automaticky stiahol uvedenú čiastku, pričom ešte 12 
poľských hráčov neplatilo štartovné. Nechcem ho očierňovať, je 
členom Prezídia EPBF a poznáme sa už vyše 10 rokov, ale len na 
základe udržiavania diplomatických vzťahov pokračujeme 
v spolupráci v rámci Best of East. To len na margo veci, že ako to ide 
„vo svete“.  
 V minulom roku som bol pozvaný na jeho rozlúčkový banket, 
keď odovzdával funkciu svojmu nástupcovi. 
Návrh VV odsúhlasil a odstúpili sme od možnosti organizovať 
uvedenú súťaž, ale nakoniec sa predsa súťaž organizovala po 
odstúpení Rumunska na Slovensku. Otázky sa vyriešili, nastali určité 
zmeny v organizovaní v rokoch 2006 a 2007. 
SBiZ túto medzinárodnú súťaž podporuje formou finančnej účasti na 
štartovnom pre svojich hráčov. Účasť športovcov sa však napriek 
tomu znížila, a to hlavne na zahraničných kolách, ktoré sa organizujú 
v Bulharsku, Ukrajine alebo v Bielorusku. Pre našinca je problém 
vycestovať na tieto miesta, veď aj v minulosti bol problém pre 
slovenských hráčov vycestovať do Čiech a hlavne do Poľska. 
 Na tento rok sa pripravila taktiež zmena. Pre zvýšenie počtu 
účastníkov sa upravila garantovaná čiastka na 4 000.- € na turnaj. 
Predniesol som to pred VV a odsúhlasili sme, že dotácia pre hráčov 



zostáva a v prípade potreby sa ku štartovnému potrebná suma doloží. 
Pri predpokladanej účasti okolo 100 hráčov by sa malo jednať cca 
500.- €, nakoľko plné štartovné ženy a juniori neplatia. 
 
 Ako každý šport aj biliard je úzko spätý s finančným 
zabezpečením, pretože bez neho by sa nemohla činnosť vyvíjať. 
Základom ekonomiky a finančného zabezpečenia činnosti sú štátne 
príspevky od MŠ. Ich prerozdelenie je v dnešnej dobe už lepšie ako v 
minulosti, zrušili sa dva medzičlánky, zväzy dostávajú finančné 
prostriedky priamo na vlastný účet. Je tomu už dva roky. Pred tým bol 
tok peňazí cez SZTK a KŠZ, kde sa ukrajovali. 
V dnešnej dobe sa pre KŠZ platí na základe zmluvy členský príspevok 
a príspevok na personalistiku. SBiZ platí len členský príspevok, v čom 
je zahrnutá aj kontrolná a schvaľovacia činnosť zo strany 
ekonomického oddelenia. 
Za personalistiku neplatíme, pretože zamestnanca nemáme. Takto už 
niekoľko rokov ušetríme cca 12 000.- Sk mesačne a  240 000.- Sk 
ročne za zamestnanca na mzdu a odvody. 
Týmto spôsobom môžeme tieto peniaze efektívnejšie využiť podľa 
vlastnej potreby a v súlade so zákonom. Je  možné, že biliard v 
budúcnosti nedostane peniaze vôbec, nakoľko ešte stále žije návrh na 
dotáciu najlepších 15 športov na Slovensku. Uvidíme, čo nám prinesie 
nová legislatíva o športe,  jeho nové vykonávacie smernice a predpisy, 
ľudovo povedané „politika“. 
 Ďalším príjmom SBiZ sú štartovné poplatky klubov a licenčné 
poplatky hráčov. Pri rozhovoroch s predstaviteľmi iných športových 
federácií sa čudujú, že máme také nízke licenčné poplatky. 
Skúste sa poinformovať aj Vy o situácii v iných individuálnych alebo 
podobne organizovaných športoch. 
 
 V popularizácii športu tento rok na Slovensku nastal obrat. 
Uviedol sa nový kanál STV 3  len pre šport. Zatiaľ boli značne 
zaneprázdnený Olympiádou a Paralympiádou. 
KŠZ pripravuje už viac než rok internetové noviny, týkajúce sa len 
športu a to hlavne malých športov, zatiaľ sa však táto úloha neplní 
z objektívnych príčin. 



Čo sa týka popularizácie biliardového športu v dennej tlači, s týmto 
problémom sa boria skoro všetky malé športy, okrem športov, ktoré sa 
objavujú v stávkových kanceláriách. 
Denník Šport je v súkromných rukách a majiteľ pán Berger pri jednaní 
so zástupcami KŠZ uviedol, že nemá záujem zverejňovať výsledky 
iných športov. 
On má v rukách aj firmu TIPOS, takže v denníku dominujú už 
uvedené športy. Vedenie ŠPORTKY postavilo KŠZ k múru a dotlačilo 
ho k predaju akcií za 60% nominálnej ceny, čo sa aj stalo. Čiže keď si 
niekto myslí, že keď podá nejaký tiket a tým podporuje všeobecne  
šport, tak je na omyle. 
 
 Naďalej sa organizuje liga vozičkárov a ich počet sa udržuje na 8 
až 10 športovcov. Všetci do jedného športujú aj v iných odvetviach : 
šach, stolný tenis, bojové umenie, basketbal či atletika. Príde nový 
hráč, ďalší odíde. Základný počet je 6 hráčov, ktorí sú stabilní a sú 
viac menej na každom ligovom kole. Veľké úspechy na ME zatiaľ 
nedosiahli, no napriek tomu 13.miesto Miroslava Benku z Lipovej pri 
Nových Zámkoch mu umožňuje účasť začiatkom decembra na MS 
v americkom Rene. 
 Kvóta pre Európu je 14 hráčov - či to využije a dovolí mu to 
jeho finančná situácia je na ňom. Túto informáciu som dostal tento 
týždeň od prezidenta EPBF. Po Petrovi Páczerovi by to mohol byť 
druhý slovenský biliardista, ktorý by sa zúčastnil Majstrovstiev Sveta. 
 
 Je potešujúce, že sa  zaktivizovala východná časť Slovenska 
a vytvorila sa ďalšia skupina II.ligy. Čo je problém, že z východu 
nechodia na SP na západ a juh a opačne. Predpokladám, že to 
znovu závisí od finančnej situácie hráčov a „na diaľku sa to nedá“. 
Vcelku má každý človek svoje problémy, rodinné, časové, finančné, 
nie je jednoduché uvoľnenie zo zamestnania a nemôžeme zazlievať 
nikomu neúčasť na akciách. 
Vidieť na chlapcoch, ktorí v prvopočiatkoch  dosiahli cenné výsledky, 
že  aktivita klesá,  ale je pekné, že sa aj doteraz snažia zúčastniť sa na  
organizovaných akciách. Veľa hráčov už ani nevidíme a pritom sú ich 
na desiatky.  



 Možno v budúcnosti uvidíte človeka ako sa pozerá na zápas 
a pomyslíte si, že ten tomu tak „rozumie“ a pritom to môže byť bývalý 
majster a vynikajúci hráč, len ho pohltili povinnosti a čas.  
 
 Karambolový biliard nám akosi utíchol, sporadicky sa 
dozvedáme, že sa niečo hrá a hráči sa zúčastňujú ligy v Čechách. 
 
 V Prievidzi sa hrá snooker  a obľubu majú konané Grand Prix. 
V budúcnosti by sme mohli organizovať ligu jednotlivcov v dvoch 
skupinách, nakoľko  od júla je postavený krásny snookrový stôl aj 
v komárňanskom SATURNUSE.  
 
 Niekoľko rokov pracuje Ligová komisia, ktorá rieši sporné  
prípady v ligových skupinách a zápasoch. A nie je ich málo, pri 
nahlasovaní výsledkov z ligových kôl je ich najviac, pretože sa 
nedodržuje daný čas a termín. V dnešnej „elektronickej“ dobe sa tomu 
veľmi čudujem,  veď skoro každý má e-mailovú adresu a prístup 
k internetu. Samozrejme naďalej rieši podnety a prípadné rozpory 
medzi klubmi a v zápasoch. 
 
 Tak ako v minulosti, sa organizujú regionálne súťaže v 
Bratislave, Kanianke, Komárne, L.Mikuláši, Zvolene. 
A svojím spôsobom vlastne všade kde je biliardový stôl, sa koná 
sporadicky turnaj pre návštevníkov na akej-takej úrovni. 
 
 Vážení delegáti, vážení hostia, priatelia biliardového športu. 
 
Zoznámil som Vás so Správou o činnosti od posledného VZ v októbri 
2006. 
 
Je možné, že som niečo neuviedol, alebo opomenul, že to mohlo byť 
kratšie a nie také „socialistické“. 
 
So základnými informáciami sa pravidelne zoznamujete, problémy 
poznáte a neustále ich riešime, buď k spokojnosti všetkých, alebo len 
niekoľkých. 
 



Nemôžeme uspokojiť každého, sme rôzni, každej požiadavke alebo 
názoru sa nedá vyhovieť. 
VV sa snaží čo najlepšie podľa svojich schopností a možností riadiť 
biliardový život na Slovensku a urobí aj v budúcnosti všetko pre 
zabezpečenie plynulého a optimálneho chodu biliardového diania. 
 
 Je nás vo zväze cez 400 členov, aktívnych aj pasívnych, z 
rôznych regiónov Slovenska, zamestnancov, podnikateľov, študentov 
aj nezamestnaných. 
Snažíme sa  vziať do úvahy všetky ukazovatele a tak zabezpečiť 
najvhodnejšie podmienky pre náš šport. 
 
Sme členmi SOV - teraz ešte nevieme čo nám to prinesie, ale verím 
a myslím si, že na škodu nám to nie je. 
Na Olympijské hry sa možno v budúcnosti dostanú naše deti -  
nevieme ani to, kedy bude biliard zaradený na OH a ani to, ktorá hra 
sa bude hrať. 
 Rusi tlačia pyramídu, časť Európy karambol alebo snooker, 
Amerika ďalšia časť Európy a zvyšku sveta pool, ale nie je jasné, 
ktorú disciplínu. 
 Je možné, že to bude hra č.10, v ktorej práve prebiehajú MS. My 
to ale nerozhodneme a preto sa nechajme prekvapiť.  
 
 Prajem Vám v mene VV veľa šťastia a úspechov v rodine, 
zamestnaní a samozrejme v biliardovom športe.  
 
 
 
V Komárne dňa 25.9.2008                   Prezident SbiZ  
                                                            Ladislav Šrámek 
 


